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Mittetulundusühingu Saarte Kalandus  17. 06. 2024. aasta üldkoosoleku 

PROTOKOLL nr 2 

 

Koosoleku aeg ja koht: 17. 06. 2024. a Nasva Klubi (Sõrve mnt 53, Nasva alevik, Saaremaa 

vald). 

Koosoleku algus: kell 17.03 

Koosoleku lõpp: 18.00 

 

Mittetulundusühingu Saarte Kalandus liikmete nimekirjas on 159 (ükssada viiskümmend 

üheksa) liiget. 

Koosolekul osales 82 (kaheksakümmend kaks) ühingu liiget, sealhulgas kirjalikke volikirju 

32 (kolmkümmend kaks), mis moodustab 52 % liikmete arvust, seega koosolek on 

otsustusvõimeline. 

 

Osalejate nimekiri allkirjadega 14 (neljateistkümnel lehel) ja volikirjad on lisatud 

protokollile.  

 

Koosoleku juhatajaks valiti: Heino Vipp 

 

Hääletus 

poolt 82, vastu 0, erapooletud 0 

 

Koosoleku protokollijaks valiti: Hille Tänak- Helde 

 

Hääletus 

poolt 82, vastu 0, erapooletud 0 

 

Protokolli viseerijateks valiti: Tiit Kelder ja Kaimar Nuut 

 

Hääletus 

Poolt 82, vastu 0, erapooletud 0 

 

Heino Vipp tutvustab väljasaadetud üldkoosoleku päevakorda ja teeb ettepaneku lisada 

päevakorda juurde punkt „MTÜ Saarte Kalandus EMKVF meetme 3.1.3 2024. a 

taotlusvooru projektitoetuse taotluste esitamise tähtaja pikendamine.“  

E-PRIAs esineb praegu tõrkeid EMKVF taotluste esitamisel ja, et kõik taotlejad jõuaksid 

oma projektid ära esitada, on mõistlik PRIAlt taotleda taotlusvooru lahtioleku tähtaja 

pikendamist. 

 

Väljasaadetud päevakord: 

 

1. MTÜ Saarte Kalandus 2023. majandusaasta aruande s.h. revidendi aruande kinnitamine.  

2. Kohalt algatatud küsimused. 
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Täiendatud päevakord 

 

1. MTÜ Saarte Kalandus 2023. majandusaasta aruande s.h. revidendi aruande kinnitamine.  

2. MTÜ Saarte Kalandus EMKVF meetme 3.1.3 2024. a taotlusvooru projektitoetuse 

taotluste esitamise tähtaja pikendamine. 

3. Kohalt algatatud küsimused. 

 

Hääletus 

Poolt 82, vastu 0, erapooletud 0 

 

 

1. Mittetulundusühingu Saarte Kalandus 2023. a majandusaasta aruande s.h. 

revidendi aruande kinnitamine.  

 

Kokkuvõte sõnavõtust 

KUULATI Heino Vipp 

 

Üldkoosoleku pädevuses on vastavalt põhikirja alapunktidele nr 6.3.8. ja 6.3.17. 

majandusaasta aruande ja revidendi aruande kinnitamine. Aruanded olid leitavad ühingu 

kodulehel ja saadeti ka liikmelisti. Kõigil, kes on soovinud, on olnud võimalus aruannetega 

tutvuda ja ette lugema neid ei hakata.  

 

Olulisemad tegevused: 

 

31.12.2023. a lõppes EMKF periood 2014-200+. Seoses EMKF perioodi lõpetamisega 2023. 

a taotlusvoorusid ei toimunud, algatusrühmade ja projektitoetuse taotlejate viimased 

maksetaotlused PRIAsse tuli esitada hiljemalt 31.12.2023.a. 

MTÜ Saarte Kalandus 2023. a peamiseks eesmärgiks oli EMKVF perioodi 2021-2029 + 

arengustrateegia koostamine ja muud sellega seotud tegevused. Kui 2022. a tegevusaruandes 

prognoosisime, et EMKVF perioodi määrus võetakse vastu 2023. a märtsis- aprillis ja mai 

kuus saame esitada strateegiad REMi kooskõlastamisele ning järgmine taotlusvoor toimub 

kõige varem 2023. a sügisel, siis paraku nii ei läinud. Regionaalministri määrus  nr 69 

„Perioodi 2021-2027 kogukonna juhitud kohaliku arengu toetus“ ilmus alles 18.10.2023. a 

ja strateegia lõplik valmimine ja kinnitamine lükkus 2024. aastasse. 

Lisaks tavapärastele tegevustele on MTÜ Saarte Kalandus tegelenud ka kalanduspoliitiliste 

ja muude tegevustega, mis on olulised piirkonna kalanduskogukonnale tervikuna. Ühingu 

selle aasta üheks olulisemaks kalanduspoliitiliseks tegevusteks oli tegelemine Vabariigi 

Valitsuse määruse „Vabariigi Valitsuse 5. oktoobri 2023. a määruse nr 92 „Kutselise 

kalapüügiga seotud andmete esitamise kord“ muutmine“ eelnõu kooskõlastamisega. 

Määruse muudatuse esimeses eelnõus oli nõue, et kalurid peavad hakkama alates 
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01.01.2024. a kalapüügiandmeid esitama läbi elektroonilise rakenduse PERK. Kalanduse 

tegevusrühmad sellega ei nõustunud kuna kalurite seas on palju eakaid inimesi, kes ei oska 

nutiseadet kasutada. Määruse eelnõus õnnestus peale pikki läbirääkimisi püügiandmete 

elektroonilise esitamise nõue edasi lükata 01.07.2024.a, et anda võimalus kaluritele PERK 

rakenduse kasutamine selgeks õppida.  

 

Aktuaalne oli taas ka hüljeste ja kormoranide ohjamise teema. 

 

Revidendi aruandes ettekirjutusi ja tähelepanekuid ei tehtud. Ühingu revident OÜ Statero 

juhatuse liige Getter Väli on seisukohal, et MTÜ Saarte Kalandus raamatupidamine vastab 

Eesti finantsaruandluse standardile ja raamatupidamis aastaaruanne on koostatud 

raamatupidamise seadusega sätestatud nõuete alusel ning ei sisalda olulisi vigu ning 

ebatäpsusi. 

Heino Vipp loeb koosolekul osalejatele revidendi aruande ette. 

 

Sõna võtsid: 

Sõnavõtjaid ei olnud 

 

Heino Vipp teeb ettepaneku kinnitada 2023. a majandusaasta aruanne koos revidendi 

aruandega 

 

Hääletus 

Poolt 82 vastu 0 erapooletuid 0 

 

2. MTÜ Saarte Kalandus EMKVF meetme 3.1.3 2024. a taotlusvooru projektitoetuse 

taotluste esitamise tähtaja pikendamine. 

 

Kokkuvõte sõnavõtust 

KUULATI Heino Vipp 

 

See info on üldkoosolekul osalejatele informatiivne. Seoses sellega, et e-PRIAs esineb 

praegu tehnilisi tõrkeid EMKVF taotluste esitamisel, saadame PRIAle taotluse, et meie 

taotlusvooru lahtioleku aega pikendatakse iga päeva võrra, mille jooksul on projektide 

sisestamine häiritud.  

 

Sõna võtsid: 

 

Sõnavõtjaid ei olnud 

3. Kohalt algatatud küsimused 
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Raul Paabu- millal hakkab PERKis tööle kala kokkuostu liides, KIRi kaudu ei saa 

kokkuostu varsti enam vormistad aga PERK pidavat selles osas valmis saama alles paari 

aasta pärast? Kuidas kokkuostu andmete edastamine hakkab toimuma? 

 

Heino Vipp - PERKiga on probleeme ja hetkel ma ei oska Sinu küsimusele vastata, see on  

juhtumipõhine, pead neile kirjutama ja täpselt probleemi kirjeldama. 

 

Raul Paabu - keeruline on PERKis ka neil, kel on erinevat liiki püügivahendid. 

 

Heino Vipp - midagi teha ei ole, tegemist on PERKi neljanda arendusega ja suuresti tehakse 

viga riigihankega, võttes kõige madalam pakkumus. 

 

Raul Paabu – kordagi ei ole PERKi arendamisel küsitud kalakokkuostjate arvamust, mis 

väljad peaksid kokkuostu liideses olema. 

 

Tiit Kuusk - teise vabariigi ajal on juba teine kord kui võetakse kaluritelt ära kalapüügiõigus.  

Olen kuulnud, et ministeerium tahab ära võtta kaluritelt kalapüügiõiguse Nasva jõel. 

 

Mihkel Undrest – kus Sa sellist juttu oled kuulnud, kas Sul on selle kohta ministeeriumist 

kiri saadetud?  

 

Tiit Kuusk – kirja ei ole saadetud. 

 

Heino Vipp - kalateadlastelt saadud sisendi alusel taheti Eestis püügiõigust vähendada 40 % 

aga sellele suutsime vastu seista. 

Räimekvooti saame tagasi 600 -700 tonni. Kui kalurid ei suuda seda välja püüda, siis 

antakse see neile, kes jõuavad kvoodi täis püüda. 

 

Tiina Mai - kas taotlusvoor pikeneb mingi kindla aja võrra? 

 

Heino Vipp – taotleme PRIAst, et taotlusvoor pikeneks nende päevade võrra, mil taotleja ei 

saa projekti sisestada.  

 

ÜLDKOOSOLEK OTSUSTAS: 

 

1. Vastavalt põhikirja alapunktidele 6.3.8 ja 6.3.17 kinnitada mittetulundusühingu Saarte 

Kalandus 2022. majandusaasta aruanne koos revidendi aruandega (otsus nr 5). 

 

HÄÄLETUSTULEMUSED 

Poolt 82  vastu 0 erapooletuid 0  
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Koosoleku juhataja 

Heino Vipp                                                                                

 

 

Protokolli viseerijad 

 

 

 

Tiit Kelder                     Kaimar Nuut 

        (allkirjastatud digitaalselt) 

 

            

         Protokollija 

         Hille Tänak- Helde 

 


